
Besvarelse af spørgsmål nr. 16-21 (Alm. del), som
Sundhedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 11. oktober 2005

Spørgsmål 21:
"Er der efter ministerens opfattelse konkurrenceretlige problemstillinger i 
den situation, hvor medicinalindustrien via store rabatordninger til sygehu-
sene får udbredt deres lægemiddel på bekostning af andre lignende læge-
midler?"

Svar:
Det ses ikke at være i strid med konkurrenceretlige principper, at medicinal-
industrien ved salg af lægemidler giver rabatter til sygehusene. Det skal i 
den forbindelse bemærkes, at en stor del af sygehusenes indkøb af læge-
midler sker efter offentligt udbud i overensstemmelse med reglerne i EU-
udbudsdirektiv.
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